
 

 

Bijeenkomst Verkennersgroep Omgevingswet (Ow) d.d. 6 december 2017. 

 

Aanwezig : Eduard Annen, Frans Venema, Gert Gouw, Jan van der Woerdt, Wiebe 

Coehoorn (projectleider), Roelof Pieter Koning (wethouder) en Gert-Jan 

Fokkema (verslag). 

 

Afwezig : Marisa Grotens en Hans Boersma (beiden mkg). 

 

1. Opening 

De bijeenkomst wordt geopend. Er is bericht van verhindering van Marisa Grotens en 

Hans Boersma. 

 

2. Verslag van de vorige bijeenkomst d.d. 4 september 2017. 

Het verslag wordt vastgesteld. 

 

3. Bijpraten over de laatste stand van zaken Omgevingswet (Ow). 

Aan de verkennersgroep is een eerste concept aangeboden van de Startnotitie Ow. Doel 

van agendering is deze notitie als bespreekstuk te behandelen. De aanwezige leden van 

de verkennersgroep geven, na een toelichting door Wiebe Coehoorn, een eerste reactie. 

De startnotitie is wel een complete notitie. Echter tegelijkertijd wordt geconstateerd dat 

het eerste deel van de notitie veel informatie betreft. Dit is wellicht handig als naslag 

werk maar niet geschikt voor een startnotitie. Dit zou bijvoorbeeld voor de nieuwe 

raadsleden erg bruikbaar zijn om zich in te lezen in het dossier. Maar van een startnotitie 

wordt iets anders verwacht. Jan van der Woerdt geeft als suggestie mee eens te kijken 

naar de startnotities van andere gemeenten, bijvoorbeeld Veenendaal. Ook zou er 

gekeken kunnen worden naar de aanbevelingen vanuit het laatste rapport van de 

Rekenkamercommissie (RKC). De RKC geeft namelijk ook goede tips mee over waaraan 

een startnotitie zou moeten voldoen. Maar denk ook na over het opnemen van mogelijke 

risico’s, ons ambitieniveau en een goed tijdpad.  

 

Vervolgens wordt gesproken over de twee belangrijkste documenten voor de raad, de 

Omgevingsvisie en het Omgevingsplan. Hierbij wordt ook duidelijk dat dit alles vooraf 

gegaan moet worden aan een Ambitiedocument. Roelof Pieter Koning wijst erop dat de 

gemeenteraad nog recent de Structuurvisie heeft vastgesteld en daarna nog een 

herijking. Ook liggen er actuele plannen zoals het GVVP en andere beleidsdocumenten. 

De vraag is dan ook hoe om moet worden gegaan met een nieuwe Omgevingsvisie en 

het proces hoe te komen tot een nieuwe Omgevingsvisie. Wellicht heeft Meppel met de 

huidige Structuurvisie en de onderliggende plannen al een flink deel van de 

Omgevingsvisie ingevuld.  

 

De leden van de verkennersgroep zouden graag willen focussen op de lokale situatie. 

Daarbij zou scherper gemaakt moeten worden wat we per fase willen bereiken en moet 

voorts duidelijk zijn was de impact is, bijvoorbeeld op de organisatie. De behoefte is om 

te kijken naar een nul situatie. Hierbij staat de vraag centraal wat hebben we al en waar 

willen we naar toe. Dit sluit goed aan op de wens om te komen tot een ambitiedocument. 

Nogmaals wordt opgeroepen om hierbij ook de risico’s mee te nemen en inzichtelijk te 

maken. 

 

Door Gert Gouw wordt nog aandacht gevraagd voor de ICT. De ICT component is heel 

erg belangrijk bij de invoering Ow. Hij mist dit nog in het voorliggende stuk. 

 

Door Wiebe Coehoorn wordt er op gewezen dat door het uitstel van de inwerkingtreding 

van de wet, er ook meer tijd is. Tegelijkertijd valt nu de invoering ook mooi samen met 

de aanstaande raadsperiode. Het wordt dus een belangrijk thema voor de nieuwe raad.  

 

 



 

 

Jan van der Woerdt waarschuwt wel dat nu niet het idee moet gaan ontstaan dat door 

het uitstel gemeenten en gemeenteraden achterover kunnen gaan leunen.  

 

Geconcludeerd wordt dat de huidige versie van de startnotitie te veel informatie bevat 

die eerder thuis zou horen in een naslagwerk of reader. Er is meer behoefte aan een 

spoorboekje naar het voorbeeld van de gemeente Veenendaal, met daarin een duidelijke 

planning en inzicht in consequenties bij bepaalde keuzes. 

 

Afgesproken wordt dat er een tweede versie van de startnotitie beschikbaar is begin 

januari 2018. Deze wordt via een e-mailronde voor commentaar aan de verkennersgroep 

voorgelegd. Daarna volgt behandeling in college en wordt de startnotitie ter kennisname 

aangeboden aan de gemeenteraad (nog deze raadsperiode). 

 

Voorts geeft de verkennersgroep de suggestie mee om het onderwerp Ow alvast mee te 

nemen in het inwerkprogramma van de nieuwe raad. Voor het zomerreces zou het doel 

moeten zijn de nieuwe raadsleden goed te informeren over de Ow. Vervolgens zou dan 

voor de zomer ook al gesproken kunnen worden over de ambitie. Op basis van dat 

gesprek zou er dan na de zomer een ambitiedocument aan de raad voorgelegd kunnen 

worden.  

 

4. Vervolg Verkennersgroep Ow. 

Afgesproken wordt dat de verkennersgroep Ow niet meer bijeenkomt voor de 

verkiezingen en dat dit hiermee de laatste bijeenkomst is geweest. 

 

5. Rondvraag. 

Hier van wordt geen gebruik gemaakt. 

 

6. Sluiting. 

De bijeenkomst wordt om 20:55 uur gesloten. 


